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Onderstaande vragen hebben wij opgepikt uit de reacties van de aanwezige raadsleden tijdens de 
themabijeenkomst over het stationsgebied op 20 mei 2020. 
 
 
1. Wat is de status van dit voorkeursmodel, hoe concreet is het? 

 
Dit voorkeursmodel is globaal van aard en bestaat uit een aantal keuzes voor bouwstenen en een 
voorbeelduitwerking. Het geeft daarmee richting aan de uitwerking tot stedenbouwkundige visie in 
de komende periode. Het opstellen van het voorkeursmodel is een tussenstap in de totstandkoming 
van de stedenbouwkundige visie en maakt keuzes helder voor de bouwstenen. Voorbeelden van 
deze bouwstenen zijn: de verbinding onder het spoor door via de verbrede onderdoorgang, de wijze 
waarop water meer ruimte krijgt als belangrijke drager in het gebied en het realiseren van stedelijke 
kwaliteit in het gebied door bouwblokken te ontwikkelen met een menselijke maat en waar straten, 
pleintjes en plekken bij horen.  
 
Een stedenbouwkundige visie is één van de eerste stappen in de ontwikkeling van een gebied. Een 
visie legt de basis voor uitwerkingen in (bouw)plannen en inrichtingsplannen voor de openbare 
ruimte, waarmee delen van het gebied kunnen worden ontwikkeld. De stedenbouwkundige visie zal 
verdere uitspraken doen over de doelstellingen op lange termijn voor de invulling van het 
stationsgebied (openbare ruimte, functies, bouwvolumes, etc.). In onderstaande figuur is de 
stedenbouwkundige visie weergegeven bij stap 1: na het formuleren van de ambities voor de 
ontwikkeling. We bevinden ons, met de keuze voor het voorkeursmodel, nu bij de rode ster 
halverwege stap 1.  

Figuur 1 Stappen bij ontwikkeling van een gebied 

 
Na het vaststellen van de stedenbouwkundige visie (naar verwachting later dit jaar) volgt nog een 
aantal andere stappen voordat tot realisatie van bijvoorbeeld een bouwblok, weg of fietspad kan 
worden overgegaan. Onderdeel van de visie is ook een faseringsplan waarin de verschillende 
stappen helder worden gemaakt. Bij elke stap moeten keuzes worden gemaakt en wordt de 
ontwikkeling concreter. Belangrijk is dat deze keuzes ook bijdragen aan en ruimte laten voor de 
ontwikkelingen op de langere termijn. Hierbij komen wij nog op diverse momenten voor bespreking 
en besluitvorming terug bij uw raad. 

 
2. Hoe afhankelijk is de ontwikkeling van het stationsgebied van NS en ProRail? 

 
Het college van B&W heeft in dit voorkeursmodel een aantal ambities uitgesproken voor de 
ontwikkeling van het stationsgebied. Deze gaan voor een deel ook over functies in en rondom het 
station waar NS en ProRail verantwoordelijk voor zijn: bijvoorbeeld het fietsparkeren, de toegang 
tot de perrons, de P+R (autoparkeren voor treinreizigers), het stationsgebouw en de commerciële 
functies in het station. Gemeente Woerden is ambtelijk en bestuurlijk in overleg met NS, ProRail en 
provincie om de ontwikkeling vorm te geven. Samen met deze partijen zal moeten worden bepaald 
of, hoe en op welke termijn deze ambities te realiseren zijn. NS, ProRail en provincie zitten hierbij 



actief en constructief aan tafel. Bij de ontwikkeling van het stationsgebied en de verschillende 
functies die daar deel van uitmaken maakt elke partij wel een eigenstandige afweging. 
Mocht blijken dat onderdelen pas op langere termijn kunnen worden gerealiseerd, dan kunnen 
partijen wel al met een groot deel van de verbeteringen aan de slag. 
 

3. Wordt de Polanertunnel afgesloten als de raad besluit dit voorkeursmodel vast te stellen? 
 

Nee, zie ook de beantwoording van vraag 1. Het voorkeursmodel is globaal van aard en beschrijft 
ambities en eerste keuzes. Het is de ambitie van het college van B&W om voor het doorgaand 
verkeer op deze plek in de stad een alternatief te gaan ontwikkelen. Dit komt de leefbaarheid, de 
luchtkwaliteit en het geluidsniveau, de verbindingen voor fietsers en voetgangers en de kwaliteit van 
de verblijfsruimte ten goede. Het stimuleren van bijvoorbeeld fietsgebruik voor kortere 
verplaatsingen hoort hier ook bij. Of, hoe en wanneer de Polanertunnel kan worden afgesloten wordt 
in de komende periode verder onderzocht en uitgewerkt; dit proces zal een lange adem vragen.  
Wij komen hierover nog op diverse momenten voor bespreking en besluitvorming terug bij uw raad.  
 

4. Waar moet het autoverkeer heen als de Polanertunnel wordt afgesloten? 
 

Voorwaarde voor het afsluiten van de Polanertunnel is dat alternatieve ontsluiting(en) beschikbaar 
zijn. Dat betekent dat autoverkeer op dat moment via een andere route het spoor kan kruisen. Dit 
wordt tevens uitgewerkt in het kader van de verkeersvisie en de omgevingsvisie Woerden. 

 
5. Komt er een tweede, oostelijke toegang tot de perrons? 
 

Een voetgangersbrug over het spoor aan de oostzijde kan een tweede entree tot de perrons 
mogelijk maken waarmee ook de oostzijde van de stad en Snellerpoort goed bediend zijn. Deze 
tweede toegang is niet noodzakelijk maar heeft wel een meerwaarde voor de oostzijde van 
Woerden. Zo kan ook de volledige lengte van de perrons beter worden benut door spreiding van de 
treinreizigers. We onderzoeken de mogelijkheid voor deze tweede, oostelijke toegang tot de perrons 
en zijn hierover in gesprek met NS en ProRail, maar zij zijn terughoudend.  

 
6. Op welke wijze kan de ontwikkeling worden gefaseerd? 

 
De ontwikkeling van het stationsgebied zal niet in één keer worden gerealiseerd; zoals bij alle 
gebiedsontwikkelingen zullen de deelgebieden stap voor stap verder worden gebracht. Het tempo 
en de volgorde van de ontwikkelingen zijn van verschillende variabelen afhankelijk, zoals 
marktvraag, eigendomsposities, financiële ruimte, medewerking partners etc. In de uitwerking van 
het voorkeursmodel tot stedenbouwkundige visie in de komende periode zal ook de fasering en het 
uitvoeringsprogramma worden uitgewerkt. De eerste ideeën bij de fasering zijn weergegeven in 
onderstaande figuur.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Figuur 2 Eerste ideeën bij fasering 

 



We verwachten dat de werkzaamheden ter verbetering van het stationsgebied binnen vijf jaar 
kunnen worden gestart aan de zuidoostzijde. Het realiseren van een alternatieve 
ontsluitingsstructuur waarmee de Polanertunnel kan worden afgesloten zal langere tijd vragen; 
hieraan kan nu nog geen termijn worden gekoppeld. Wel kunnen in de periode daaraan voorafgaand 
diverse ontwikkelingen in het stationsgebied worden gerealiseerd die bijvoorbeeld de openbare 
ruimte en de verbindingen voor fietsers en voetgangers verbeteren.  
 
In figuur 3 is indicatief weergegeven hoe de eerste fasen kunnen worden ontwikkeld, voordat een 
alternatieve ontsluiting is gerealiseerd. Hierbij is de Polanertunnel nog in gebruik zoals in de huidige 
situatie. Verdere uitwerking van deze fasering met korte en lange termijn ontwikkelingen volgt bij de 
stedenbouwkundige visie. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Figuur 3 Indicatieve ontwikkeling eerste fasen met tunnel 

 
 

7. Hoe krijgen we meer inzicht in de fasering en financiële haalbaarheid van de ontwikkeling? 
 
De stedenbouwkundige visie is een weergave van de ambitie voor de ontwikkeling van het 
stationsgebied, een vergezicht. Deze stip op de horizon vormt de start van de kwalitatieve 
verbeteringen in de fysieke ruimte. Aan de ene kant als droom, aan de andere kant als haalbare 
ontwikkeling. Beide elementen zijn daarbij cruciaal: durf te dromen en ambities te hebben maar zorg 
ervoor dat ze uitvoerbaar zijn of kunnen worden gemaakt. De fasering is hierbij van groot belang. 
Niet alle elementen van de visie kunnen namelijk direct worden uitgevoerd. Bijvoorbeeld: het sluiten 
van de Polanertunnel is niet op korte termijn realistisch en uitvoerbaar. Bij de stedenbouwkundige 
visie zullen wij ook een faseringsplan opstellen, zodat hier meer inzicht in ontstaat. 
 
De fasering van de ontwikkeling splitst zich op in korte en lange termijn en geeft ook aan aan welke 
voorwaarden moet zijn voldaan om de volgende stap te kunnen zetten. De planning is daarbij 
adaptief: we kunnen de eerste stappen inplannen én kennen het eindbeeld, maar weten nu 
bijvoorbeeld nog niet precies welke stappen allemaal moeten worden gezet en in welke volgorde, 
of hoe de situatie dan is.  
 
Naast fasering is ook de financiële haalbaarheid van groot belang om de ontwikkeling uitvoerbaar 
te maken. In de komende periode gaan we de opbrengstpotentie van de deelgebieden in kaart 
brengen. Ook worden kostenramingen voor ingrepen in het openbaar gebied, op een 
abstractieniveau dat past bij deze visiefase, opgesteld. We betrekken hier natuurlijk ook onze 
partners, provincie, NS en ProRail, bij. Inzicht in kosten en opbrengsten, en de eventuele behoefte 
aan aanvullende financiering, vormen een beeld van de financiële haalbaarheid van de ontwikkeling 
van het stationsgebied. Hiermee komen we uiteraard ook bij uw raad terug.  


